
»Vsi delimo isto sporočilo: 
ne pozabimo na mir« 
 Luč miru iz Betlehema  Skavtinje in skavti SZSO so se na Dunaju srečali z vrstniki iz različnih 
evropskih držav. Povezuje jih želja po miru in prepričanje, da ga moramo graditi vsak dan

DUNAJ Tudi letos so se sloven-
ski in zamejski skavti odpra-
vili na svetovni sprejem luči 
miru iz Betlehema, ki je pote-
kal na Dunaju. To je poseben 
dogodek, ki združuje mlade 
skavte s celega sveta. Plamen, 
ki že vrsto let neprestano go-
ri v baziliki Jezusovega rojstva 
v Betlehemu, je simbol miru 
med narodi. Skavti iz različ-
nih držav ga vsako leto razna-
šajo po vsem svetu. Zaradi voj-
nih razmer letos ni prišel ne-
posredno iz Betlehema: orga-
nizatorji so lanski plamen oh-
ranili v Avstriji in ga ponovno 
razdelili med udeležence. 

Že tradicionalna pobuda lu-
či miru iz Betlehema se je za-
čela leta 1986 na Dunaju, ko je 
avstrijska televizijska hiša ORF 
organizirala dobrodelno ak-
cijo, imenovano »Luč v temi«. 
Njen namen je bil simbolično 
prenesti sporočilo miru in so-
lidarnosti ljudem po svetu. Že 
naslednje leto, leta 1987, so k 
projektu pristopili skavti, ki 
so ga nadgradili in mu dali 
mednarodni značaj.  

Danes pri širjenju luči miru 
sodelujejo skavti iz več kot 30 
držav, vključno z večino 
evropskih držav ter drugimi 
državami, kot so Združene dr-
žave Amerike, Kanada in celo 
nekatere azijske države. Eden 
izmed vrhuncev vsakoletne-
ga dogodka je obred, ki pote-
ka na Dunaju ali v Linzu, kjer 
izžrebajo mladoletnega skav-
ta ali skavtinjo, ki nosi naslov 
svetovnega nosilca ali nosilke 
luči miru. Ta ima čast, da pri-
nese plamen iz Betlehema na 
Dunaj ali v Linz ter ga med 
obredom podeli nosilcem, ki 
jih je imenovala vsaka država. 

 Na Dunaju  Luč miru letos zaradi vojnih razmer ni prišla iz Betlehema, mladi skavti in skavtinje pa so jo vseeno ponesli po svetu 

»To ni samo plamen« 
Vsak nosilec prinese plamen 
v domačo skupnost in jo raz-
širi po župnijah, šolah, bolni-
šnicah in drugih ustanovah, 
kjer simbolizira mir, upanje 
in solidarnost. V Trst bo na 
primer prišla jutri: ob 16. uri 
na Trg città di Santos, ob 17. 
uri pa v katedralo sv. Justa. 
Luč miru ima globoko simbo-
liko in je v preteklih desetle-
tjih postala ne le simbol bo-
žične tradicije, ampak tudi 
močno sporočilo mednaro-
dnega povezovanja. 

Pogovorili smo se z mladi-
mi skavti iz Slovenije in dru-
gih držav ter jih vprašali, kaj 
jim ta dogodek pomeni. »To 
ni samo plamen,« je pouda-
rila Manca. »To je simbol, ki 
združuje vse skavte po svetu.« 
Dodala je tudi: »Luč miru nas 
spominja, da lahko tudi mi kot 
posamezniki vplivamo na 
spremembe. Plamen se mor-
da zdi majhen, če pa se vsi 
skupaj potrudimo, je njegov 
učinek ogromen.« 

Dominik je na dogodek še 

Luč miru nas 
opominja, da lahko 
že majhna dejanja  

prijaznosti in 
strpnosti ustvarijo 

spremembe

bolj navezan, saj je bil v prete-
klosti izbran za državnega no-
silca luči miru. »To je tradici-
ja, ki jo ohranjamo že desetle-
tja in prenašamo na mlajše ge-
neracije. Ko imaš v rokah pla-
men, čutiš odgovornost in 
hkrati upanje, da ne bo niko-
li ugasnil.« Dodal je tudi, da 
dogodek ni samo obred, tem-
več priložnost za razmislek o 
vrednotah. »V času, ko se ši-
rijo le novice o konfliktih in 
nesoglasjih, nas luč miru 
spomni, da lahko še vedno iz-
beremo mir.« 

»Razmišljamo podobno« 
Agnes iz Češke je izpostavila 
solidarnost in bratstvo, ki sta 
simbol dogodka. »Ko se zbe-
remo, ni pomembno, od kod 
prihajamo. Vsak izmed nas 
nese plamen v domače oko-
lje, hkrati pa ve, da vsi deli-
mo isto sporočilo: Ne poza-
bimo na mir. To nas zelo glo-
boko povezuje,«je povedala 
z iskrenim navdušenjem. Do-
dala je, da dogodek presega 
zgolj simboliko in postaja pri-
ložnost za krepitev prijatelj-
stev med mladimi iz različ-
nih držav. »Ne gre samo za 
to, da nosimo plamen, am-
pak da z njim delimo upanje 
in zavedanje, da nismo sami 
pri prizadevanjih za boljši 
svet. Ko tukaj srečam vrstni-
ke iz različnih držav, začu-
tim, kako podobno razmiš-
ljamo in kako močna je naša 
želja po miru. To mi daje ob-
čutek, da skupaj lahko pre-
magamo tudi največje ovire.«  

Agnes je poudarila tudi 
osebno rast, ki jo prinaša so-
delovanje pri takšnih dogod-
kih. »Vsako leto, ko sem del 

tega, se naučim nekaj novega 
– o drugih kulturah, o vredno-
tah in predvsem o tem, kako 
pomembno je, da vsak posa-
meznik prispeva svoj del k šir-
jenju miru. To ni le ritual, am-
pak nekaj, kar nas spremeni 
in nas spodbuja, da mir živimo 
vsak dan.« 

Nemške skavte, s katerimi 
smo se pogovarjali, skrbi pri-
hodnost sveta. »V času, ko je 
vojn in konfliktov še vedno 
veliko, je to opomin, da ne 
smemo obupati. Plamen pred-
stavlja naše upanje in odgo-
vornost za boljši svet.«  

Trenutki, polni čustev 
Madžarki Anna in Bogi sta bi-
li navdušeni. »Na takšnem do-
godku spoznaš ljudi iz veliko 
držav! Neverjetno je, da vsak 
prinaša nekaj svojega in hkra-
ti deli željo po miru. To so tre-
nutki, ki vzbudijo veliko ču-
stev,« je povedala Anna. Bo-
gi je navdušilo povezovanje 
med različnimi evropskimi 
skavtskimi organizacijami. 
»Tu spoznaš veliko skavtov, 
ki razmišljajo podobno kot ti, 
čeprav prihajajo iz popolno-
ma drugačnih okolij. Ti stiki 
te res obogatijo.«  

Mladi so nosilci prihodno-
sti, zato je njihova vloga pri šir-
jenju mirovniškega sporočila 
še toliko bolj pomembna. Luč 
miru ni zgolj obred, temveč 
opomnik, da lahko že majhna 
dejanja prijaznosti in strpnos-
ti ustvarijo spremembo. V sku-
pnih izkušnjah, kot so sprejem 
luči, obisk prestolnic ali delje-
nje plamena z domačo skup -
nostjo, mladi najdejo navdih, 
kako te vrednote prenesti v 
vsakdanje življenje.
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 karl._.marx:  Kj ste si čakali. Kapitalizmu se nih-
če ne izogne. 

 ziggyfreud:  Meni se zdi, da ratava vse skupaj 
kolektivna psihoza … 

 božiček.real:  Ma ja, ma dej, kaj česte! Sej so 
samo igrače! 

 sveti___miklavž:  Sej so otroci na tak način ve-
seli, a ne? 

 jelen.rudolf:  Ja, ma s kapitalizmom delamo 
vedno več! Tku smo 20. decembra že zelo utru-
jeni! 

 capitan_matteo_salveenee:  Kaj boste anka vi 
stavkali?? 

 trenitalia.it:  Ni treba se hecat za take robe … Je 
neki resnega. 

 slovenske_železnice:  Po povezavi med Tr-
stom in Ljubljano in Trstom in Zagrebom, bomo 
končno odprli železnico, ki bo poleti povezovala 
Trst in sesljanske barakine.

Kateri so 
najbolj 
»trendy« 
okraski
TRST Ali veš, kateri so le-
tos najbolj moderni okraski 
za božično drevo?  

Dandanes veliko ljudi sle-
di modam, tako pri oblače-
nju kot pri drugih vidikih 
življenja, nekateri tudi pri 
okraševanju božičnih dre-
ves. Zdi se, da so letos med 
okraševalci jelke zelo pri-
ljubljeni bolj tradicionalni 
okraski, to so le zlati in sre-
brni okraski ali pa temno 
modri in zlati. Zelo trendo-
vsko naj bi bilo tudi okrasi-
ti drevo v stilu »coquette« 
- torej s pentljami, ki jih 
lahko sam narediš. Drugi pa 
stavijo na srebrne snežinke 
ali pa se odločijo, da bodo 
drevo okrasili z bomboni, 
božičnimi piškoti in podob-
nimi dobrotami. 

Bodimo  
zmeraj 
direktni!

Sodelavke in sodelavci 
mladinske strani @Direkt:  
Svetlana Brecelj, Julija 
Cante, Martina Cavotta, 
Nika Maria Costantin, 
Marco D’Errico, Malina 
Dolhar, Lapo Farolfi, 
Tadeja Gergolet, Sara 
Hlabian, Mateja Martini, 
Gaja Pelà, Francesco 
Petaccia, Veronica 
Piredda in Damir Terčon. 
Pridruži se nam! 
Z nami stopi v stik prek 
Instagrama na direkt_pd. 
Beri nas vsak petek.
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